
Protokół Nr  X/07 
z Sesji Rady Miejskiej w Sławkowie 
odbytej w dniu 18 maja 2007 r. 

 
 
Ustawowa liczba radnych  - 15 
Obecny skład Rady   - 15 
Obecnych radnych   - 14 
Nieobecny radny: Marcin Pięta 
 
zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
Miejsce Sesji: Sala Obrad Urzędu Miasta przy ul. Łosińskiej 1. 
 
Czas trwania obrad: 1600  -  1900  
 

 

Ad. 1.  Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 

Otwarcia Sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Drzewiecki 
witając: 
– Zastępcę Burmistrza Miasta Zbigniewa Tarmasa,  
– radnych, 
– Sekretarza Miasta Antoniego Michniewskiego,  
– Skarbnika Miasta Agatę Ślęzak, 
– Radcę Prawnego Rafała Kolano, 
– Kierownika Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Ewę Niewiarę, 
– Dyrektora Zespołu Szkół Danutę Janik,  
– Dyrektora Szkoły Podstawowej Elżbietę Latosińską,  
– Psychologa Szkolnego Teresę Goraj,  
– Pana Łukasza Famulskiego - Przedstawiciela Biura Poselskiego Grzegorza 

Dolniaka, 
– grupę młodzieży oraz przybyłych mieszkańców Sławkowa. 
 
  Na podstawie listy obecności stwierdził, że Rada uprawniona jest do 
podejmowania prawomocnych uchwał i wniosków, gdyż przy otwarciu Sesji 
uczestniczyło 13 radnych. Liczba radnych wzrosła w trakcie obrad do 14. 
 
Ad. 2.  Zatwierdzenie porządku obrad sesji. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Drzewiecki zaproponował porządek 
obrad jaki radni otrzymali w zawiadomieniach. Propozycji zmian nie zgłoszono, po 
czym Rada przy 13 głosach „za” przyjęła następujący porządek obrad Sesji: 
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1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Zatwierdzenie porządku obrad sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej Sesji. 
4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 
5. Informacja Burmistrza Miasta o pracy w okresie między Sesjami.  
6. Interpelacje i wnioski. 
7. Uchwalenie założeń do Statutu Młodzieżowej Rady Miasta. 
8. Stan przygotowań do uczestnictwa miasta w „Sportowym Turnieju Miast i Gmin” 

oraz udział radnych w tej imprezie. 
9. Organizacja różnych form wypoczynku dzieci i młodzieży w okresie wakacji. 
10. Podjęcie innych uchwał i wniosków. 
11. Sprawy bieżące, w tym informacja radnych powiatowych o działalności Rady 

Powiatowej w Będzinie. 
12. Zakończenie. 
 
 Pełna  treść zawiadomienia dla radnych, zaproszeń dla gości oraz dla 
mieszkańców miasta stanowią załączniki Nr 2, 3, i 4 do protokołu. 
 
Ad. 3.  Przyjęcie protokołu z ostatniej Sesji. 
 

Protokół z Sesji Nr IX/07 z dnia 27 kwietnia 2007 r. został przyjęty przy 12 
głosach „za” i 1 „wstrz. się od głosu”  z uwagami radnej Jadwigi Szewczyk złożonymi 
na piśmie. 
 
Ad. 4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 
 

Po zamknięciu listy przy 13 głosach „za”, Rada również przy 13 głosach „za” 
powołała Komisję Uchwał i Wniosków w składzie: 

 
– Grażyna Bierońska,  
– Tomasz Prowancki, 
– Jadwiga Szewczyk. 
 
Ad. 5.  Informacja Burmistrza Miasta o pracy w okresie między Sesjami.  
 
 Informację złożył Zastępca Burmistrza Miasta Zbigniew Tarmas i stanowi ona 
załącznik Nr 5 do protokołu. 
 
 Radny Zbigniew Materka zwrócił się o konieczność wyznaczenia 
dodatkowych miejsc przejścia dla pieszych na ulicy Hrubieszowskiej.  
 
– Zastępca Burmistrza Zbigniew Tarmas wyjaśnił, że ulica ta jest drogą powiatową i 

wyznaczenie przejścia dla pieszych wymaga szeregu uzgodnień. Oczekuje wniosku 
ze strony mieszkańców tego rejonu ze wskazaniem konkretnych miejsc wg ich 
potrzeb i wówczas rozpocznie procedurę. 
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 Radna Jadwiga Szewczyk zapytała, na które działki Wspólnoty Leśnej 
Burmistrz Miasta wyraziła zgodę na sprzedaż i jaka jest cena sprzedawanych działek? 
– ponieważ Zastępca Burmistrza Miasta nie pamiętał numerów działek, 

poinformował, że prześle radnej w materiałach na Sesję kserokopię wydanych 
zarządzeń w tej sprawie. 

 
 Innych pytań do Zastępcy Burmistrza nie było. 
 
Ad. 6.  Interpelacje i wnioski. 
 
 Radna Grażyna Bierońska podziękowała młodzieży uczestniczącej w Sesji za 
przybycie i zachęciła do współpracy z Radą. 
 
 Radna Małgorzata Kostka zwróciła się o stałe utrzymywanie w czystości 
wjazdu na targowisko od strony ulicy Kościelnej, który powinien być pozamiatany po 
opróżnieniu kontenerów na śmieci. 
– Zastępca Burmistrza Zbigniew Tarmas poinformował, że sprzątanie miejsc przy 

kontenerach należy do firmy wywożącej nieczystości z terenu miasta, gdyż jest to 
zawarte w umowie. Przekaże Dyrektorowi „ALBY” o przypomnieniu pracownikom 
o obowiązku uprzątnięcia miejsc po opróżnieniu kontenerów. 

 
 Radna Grażyna Proszczek złożyła dodatkową listę podpisów mieszkańców 
ulicy Hrubieszowskiej do wniosku złożonego na poprzedniej Sesji w sprawie 
natężenia ruchu i niebezpieczeństwa na tej drodze. 
 
 Radna Jadwiga Szewczyk podziękowała za udzieloną odpowiedź w kwestii 
udziałów finansowych radnych we Wspólnocie Leśnej. Ponadto, w imieniu starszych  
mieszkańców miasta, zwróciła się o spowodowanie ułatwienia otwierania pojemników 
na śmieci, które sprawiają trudności dla osób starszych. 
– Zastępca Burmistrza Zbigniew Tarmas był zdania, że pojemniki na nieczystości są 

nowe i jego zdaniem z czasem się obluźnią, niemniej jednak przekaże problem do 
„ALBY”. 

 
 Radny Marcin Flak zwrócił się o zabezpieczenie ubytków w drodze po 
przeprowadzonych robotach na Osiedlu PCK od budynku poczty w kierunku ulicy 
Krakowskiej oraz na ulicy PCK od strony ulicy Zawalnej. 
– Zastępca Burmistrza Zbigniew Tarmas wyjaśnił, że z uwagi na konieczność 

podłączenia do kanalizacji jeszcze dwóch posesji przy ulicy PCK, nie byłoby 
celowym wypełnienie asfaltem ubytków przed ponownym rozkopaniem drogi. 
Pozostałe miejsca zostaną zabezpieczone. 

 
 Radny Julian Kempiński przypomniał historię przekazania dla mieszkańców 
miasta terenów leśnych, na których w efekcie doszło do wycinki znacznej ilości sztuk 
drzew z gatunku dąb, a w późniejszych czasach budownictwa na tych terenach. 
Wypowiedział się również, że widzi konieczność kształcenia młodzieży w zawodzie 
drwala. Zaapelował o wychowywanie młodzieży w duchu troski o środowisko.  
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 Do wypowiedzi tej ustosunkował się Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk 
Drzewiecki, który był za uściśleniem wiedzy historycznej oraz zainteresowaniem 
młodzieży ochroną środowiska naturalnego. 
 
 Innych wniosków, ani pytań nie było. 
 
Ad. 7.  Uchwalenie założeń do Statutu Młodzieżowej Rady Miasta. 
 
 Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Drzewiecki poinformował, że radni 
oraz zaproszeni dyrektorzy placówek oświatowych i innych organizacji i stowarzyszeń 
z terenu miasta, otrzymali projekt Statutu Młodzieżowej Rady Miasta wraz                  
z projektem uchwały. Projekt ten stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. Zaznaczył 
między innymi, że celem działania Młodzieżowej Rady będzie reprezentowanie 
młodzieży wobec innych instytucji w mieście oraz współpraca z Radą Miejską 
poprzez zgłaszanie problemów młodzieży na forum Rady. Odbył już szereg spotkań i 
rozmów w tym temacie, analizował zgłoszone wnioski i opinie do projektu Statutu.   
Poinformował, że w skład Rady wejdą przedstawiciele wszystkich organizacji 
zrzeszających młodzież z terenu miasta. Każda z tych grup będzie miała swoje 
problemy, zagadnienia i tematy trudne do rozwiązania, albo do realizacji i stąd widzi 
potrzebę dialogu i współpracy pomiędzy Radą Miejską a Młodzieżową. Biorąc pod 
uwagę przebieg dyskusji wśród przedstawicieli każdej z grup młodzieżowych, wśród 
radnych na komisjach, zaproponował, aby na dzisiejszej Sesji nie był zatwierdzany 
Statut. Stąd radni otrzymali tuż przed Sesją projekt uchwały dotyczący woli 
utworzenia Młodzieżowej Rady Miasta. Zaproponował, aby projekt Statutu stał się 
przedmiotem dalszej analizy i rozmów wśród każdej z grup młodzieżowych. 
Wszystkie uwagi i wnioski będą cenne przy podjęciu uchwały o jego zatwierdzeniu.  
 
 Radna Grażyna Proszczek poinformowała, że ponieważ odbyła się dyskusja na 
komisjach i były już pewne uwagi i wnioski, radni oczekują propozycji ze strony 
zaproszonych. 
 
 Dyrektor Zespołu Szkół Danuta Janik przedstawiła wyniki rozmów                 
z młodzieżą Zespołu Szkół i Gimnazjum oraz ich wizję odpowiedzialności za sprawy 
dokumentacyjne, administracyjne i finansowe. Część młodzieży jest zainteresowana 
samorządnością i chce podjąć się próby współpracy z Radą Miejską. Młodzież ta chce 
poznać zasady i formy działania Rady Młodzieżowej, ma gotowe pomysły, ale 
oczekuje wsparcia na początku działania, propozycji, pomocy, aby powoli mogli 
wdrażać do realizacji zadania ujęte w statucie i ciążące na nich obowiązki. Nie należy 
młodzieży zniechęcać, ale zachęcić pod podjęcia próby pracy. 
 
 Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Drzewiecki zapewnił, że zostanie 
wycofany z projektu Statutu zakres finansowy i odpowiedzialności za sprawy 
finansowe. 
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 Pan Andrzej Majchrzak poinformował, że zapoznał się z projektem Statutu i 
na jego podstawie odniósł wrażenie, że Rada Miejska chce przełożyć ich rolę i 
odpowiedzialność za sprawy miasta na młodzież, która nie ma na razie żadnego 
doświadczenia i być może nawet nie jest świadoma zadań jakie ją czekają. Był zdania, 
że projekt Statutu należy dopracować. Natomiast pozytywnie odniósł się do kwestii 
gospodarowania pewną pulą środków finansowych, co poddałoby tę młodzież próbie 
ekonomicznego myślenia i odpowiedzialności za wydatkowanie miejskich pieniędzy, 
ale pod nadzorem Skarbnika Miasta lub innej osoby. Nie należy się tego bać. 
 
 Radny Tomasz Prowancki był zdania, że zarówno Przewodniczący Rady 
Miejskiej z całą Radą oraz Burmistrz Miasta wraz z pracownikami Urzędu Miasta 
udzielą wszelkiej pomocy młodzieży, która od samego początku powinna uczyć się     
w pełni odpowiedzialności za całokształt swojej działalności wraz ze sprawami 
finansowymi. 
 
 Radna Grażyna Proszczek nie zgadzała się  z wypowiedziami radnego 
Tomasza Prowanckiego oraz Pana Andrzeja Majchrzaka. Jej zdaniem celem 
powołania Młodzieżowej Rady Miasta jest wypracowanie dialogu pomiędzy 
młodzieżą, która ma inne potrzeby, problemy czy marzenia, a radnymi. Młodzież 
powinna przedstawiać swoje potrzeby i pomysły, a Rada powinna im pomóc je 
rozwiązać i zrealizować. Początek współpracy można nawet ograniczyć do wymiany 
pewnych pomysłów i propozycji, a dopiero później je wdrażać i realizować. 
 
 Dyrektor Zespołu Szkół Danuta Janik zaznaczyła, że młodzież uczestnicząca 
w Sesji przygotowała pewne przemyślane propozycje dotyczące gospodarowania 
środkami i przebiegu środków finansowych. 
 
 W podsumowaniu przebiegu dyskusji, Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk 
Drzewiecki podziękował wszystkim za przedstawienie swoich opinii. Zwrócił się do 
młodzieży, aby się nie zniechęcali i podjęli próbę współpracy i swoich sił. Rada w 
początkowym okresie będzie organem opiniującym i konsultacyjnym. Zaproponował 
ponownie wycofanie projektu uchwały wraz z projektem Statutu, który radni otrzymali               
w materiałach na Sesję i podjęcie jednak na tej Sesji uchwały intencyjnej, którą 
otrzymali przed Sesją. W terminie do rozpoczęcia nowego roku szkolnego, zostaną 
przeanalizowane wszelkie uwagi i wnioski dotyczące projektu Statutu, który w dalszej 
kolejności powinien być zatwierdzony przez Radę, aby dokonać wyboru 
Młodzieżowej Rady Miasta w terminie jesiennym. 
 
 Rada przy 12 głosach „za”, 1 „przeciwnym” i 1 „wstrz. się od głosu” podjęła 
 

U c h w a ł ę   Nr X/90/07 
 
w sprawie: wyrażenia woli powołania Młodzieżowej Rady Miasta Sławkowa. 
 
 Uchwała stanowi załącznik Nr 7  do protokołu. 
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Ad. 8.   Stan przygotowań do uczestnictwa miasta w „Sportowym Turnieju Miast  
             i Gmin” oraz udział radnych w tej imprezie. 
 
 Radni otrzymali ostateczną wersję programu Sportowego Turnieju Miast i 
Gmin, który stanowi załącznik Nr 8 do protokołu. Uwag, ani propozycji zmian nie 
zgłoszono. 
 
 Sekretarz Miasta Antoni Michniewski uzupełnił, że dodatkowym punktem 
programu będzie przyjazd Pana Ivana Krivanka ze Slavkova u Brna na rowerze 
drewnianym, na którym przejechał znaczną część Europy. Szczegóły udziału              
w programie zostaną omówione 23 maja br. 
 
 Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Drzewiecki podziękował radnym, 
którzy współpracują przy organizacji Turnieju, a wszystkich pozostałych zaprosił do 
udziału. 
 
Ad. 9.  Organizacja różnych form wypoczynku dzieci i młodzieży w okresie  
            wakacji. 
 
 Radni otrzymali w materiałach na Sesję następujące informacje: 
– Klubu Rekreacyjno-Sportowego TKKF „Michałek”, 
– Miejskiego Ośrodka Kultury, 
– Miejskiej Biblioteki Publicznej, 
– Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, 
– Miejskiego Zespołu Reagowania. 
 
 Informacje te stanowią załączniki Nr 9, 10, 11, 12, 13  do protokołu. 
 
 Przewodnicząca Komisji ds. budżetu oraz gospodarki komunalnej i inwestycji 
Grażyna Proszczek poinformowała o przebiegu dyskusji i opinii Komisji. Protokół z 
posiedzenia stanowi załącznik Nr 14 do protokołu. 
 
 Radna Grażyna Bierońska wypowiedziała się w kwestii konieczności 
zamontowania tablicy informacyjnej w obrębie Szkoły Podstawowej o zakazie wstępu 
na tereny szkolne z uwagi  na prace remontowe. 
 
 Radna Jadwiga Szewczyk stwierdziła, że pomimo, iż Szkoła Podstawowa nie 
będzie organizować zajęć wakacyjnych, czynna będzie Świetlica Środowiskowa i do 
Rady należy zabezpieczenie bezpieczeństwa przebywających w niej dzieci. 
 
 Do wypowiedzi tej ustosunkował się Zastępca Burmistrza Zbigniew Tarmas, 
który był zadania, że wykonawca robót powinien tak zabezpieczyć i oznakować teren, 
aby było bezpiecznie. 
 
 Przewodnicząca Komisji ds. oświaty, kultury i spraw społecznych Małgorzata 
Kostka poinformowała, że Komisja nie wniosła uwag do przedstawionych informacji. 
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 Innych głosów w dyskusji nie było. Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk 
Drzewiecki podziękował za przygotowanie informacji. W podsumowaniu stwierdził, 
że dwie placówki, tj. Szkoła Podstawowa oraz MKS „Sławków” będą prowadzić 
zajęcia wakacyjne w ograniczonym zakresie ze względu na prace remontowe. Rada 
przyjęła przedstawione informacje do akceptującej wiadomości. 
 
Ad. 10.  Podjęcie innych uchwał i wniosków. 
 
 Komisja Uchwał i Wniosków przedstawiła projekty uchwał: 
 

U c h w a ł ę  Nr X/91/07 
 
w sprawie: dokonania zmian w budżecie miasta Sławkowa na rok 2007. 
 
 Przewodnicząca Komisji ds. budżetu, gospodarki komunalnej i inwestycji 
Grażyna Proszczek poinformowała, że Komisja nie wniosła uwag do projektu 
uchwały. Po wyjaśnieniach Skarbnika Miasta Agaty Ślęzak uchwałę podjęto przy 14 
głosach „za” bez uwag i stanowi ona załącznik Nr 15 do protokołu. 
 

U c h w a ł ę   Nr X/92/07 
 
w sprawie: zmiany załącznika Nr 3 dotyczącego „Limity wydatków na wieloletnie 
                   programy inwestycyjne w latach 2007-2010” do Uchwały Rady  
                   Miejskiej w Sławkowie Nr IV/19/06 z dnia 28 grudnia 2006 r.  
                   w sprawie uchwalenia budżetu miasta Sławkowa na 2007 r. 
 
 Przewodnicząca Komisji ds. budżetu, gospodarki komunalnej i inwestycji 
Grażyna Proszczek poinformowała, że Komisja nie wniosła uwag do projektu 
uchwały. Po wyjaśnieniach Skarbnika Miasta Agaty Ślęzak uchwałę podjęto przy 14 
głosach „za” bez uwag i stanowi ona załącznik Nr 16 do protokołu. 
 
W n i o s k i : 
 
1. Z uwagi na przebieg dyskusji w zakresie kolejności głosowania wniosków Klubu 

Radnych „Przyszłość dla Sławkowa” zgłoszonych na poprzedniej Sesji , Rada przy 
3 głosach „za”, 9 „przeciwnych” i 1 „wstrz. się od głosu” odrzuciła wniosek 1 
dotyczący „Wstrzymania prac związanych z przygotowaniem terenu pod 
budowę Osiedla „Stawki”. 

2. Uzyskać opinię prawną do wniosku Nr 2 „Klubu Radnych „Przyszłość dla 
Sławkowa”. 

     „Dokonanie korekty w „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania  
     przestrzennego miasta Sławkowa” celem wyłączenia terenów zalesionych, które  

w obecnym stanie mogą być przeznaczone pod zabudowę mieszkaniową  
jednorodzinną i usługową”. 

• Wniosek został przyjęty do realizacji przy 10 głosach „za” i 3 przeciwnych”. 



 8 

3. Burmistrz Miasta wnioskuje o akceptację zlecenia opracowania dokumentacji 
adaptacji budynku przy ulicy Kościelnej 11 według przekazanej na ostatniej 
Sesji propozycji. 

 
 Rozwinęła się bardzo szeroka dyskusja, w której głos zabierali; 
 
 Zastępca Burmistrza Zbigniew Tarmas ustosunkował się do Wniosków Klubu 
Radnych „Przyszłość dla Sławkowa”, których pełny wykaz stanowi załącznik Nr 17  
do protokołu. I tak: 
 
a) Wyznaczenie miejsca dla Klubu AA, terapeuty, radcy prawnego, pedagoga, 

 psychologa, Rady ds. Rodziny. 
 

Propozycja siedziby Rady ds. Rodziny w budynku  przy ulicy Kościelnej 11, natomiast 
pozostałe instytucje w budynku SP ZOZ z uwagi na bezpośredni kontakt z lekarzami. 
 
b) Powiększyć powierzchnię służącą bezpośrednio społeczeństwu poprzez 

ograniczenie do minimum powierzchni dla administracji. 
 
Ustawa o rozwoju polityki społecznej obliguje MOPS do utworzenia komórki 
merytorycznej pod nazwą „Centrum Aktywizacji i Pracy Socjalnej”. Propozycja 
pomieszczeń gdzie znajdują się pracownicy socjalni. 
 
c) Rozważyć ponownie usytuowanie miejsca dla kuchni z barem i jadalnią. 
 
Koszt budowy kuchni określony jest na około 200 tyś. zł. Jest to wydatek 
nieuzasadniony, gdyż istnieje tylko potrzeba podręcznej kuchni na parterze dla 
przygotowywania napojów ciepłych (kawa, herbata) i samego miejsca wydawania 
posiłków. Kuchnia przy Szkole Podstawowej zabezpiecza w pełni potrzeby w zakresie 
przygotowywania obiadów. 
 
d) Określić przeznaczenie dla piwnicy na magazyny czy kuchnię. 
 
W przypadku pozyskania środków z  zewnątrz można pomyśleć o innym 
wykorzystaniu. 
 
e) Usytuowanie Ośrodka Pomocy Dziecku i Rodzinie wraz z „mini kuchnią na 

poddaszu” nie jest właściwe ze względu na BHP. Dzieci powinny mieć miejsce 
na lepsze warunki do nauki. 

 
Zastępca Burmistrza nie widzi takiej potrzeby. 
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 Ponadto Klub Radnych zaproponował, aby Zespół powołany w tym celu przez 
Panią Burmistrz, upoważnić do przeprowadzenia konsultacji ze wszystkimi 
organizacjami społecznymi działającymi w mieście oraz zorganizowanie wspólnie       
z ks. Stefanem Wyborskim - Dyrektorem „CARITAS” naszej Diecezji, wycieczki do 
placówek prowadzonych przez „CARITAS” w innych gminach. 
 
 Zastępca Burmistrz nie odniósł się w pełni do propozycji i zaznaczył, że celem 
zagospodarowania budynku jest jego ratowanie przed dewastacją, ułatwienie bieżącej 
współpracy z organizacjami i zapewnienie MOPS jak najlepszych warunków pracy.  
 
 Radna Jadwiga Szewczyk wypowiedziała się, że w imieniu Klubu Radnych 
przekazała uwagi do propozycji zagospodarowania, ale z materiałów jakie radni 
otrzymali wynika, że uwagi te nie zostały uwzględnione. Klub jest przekonany, że 
budynek będzie służył potrzebującym mieszkańcom miasta, a nie dla administracji.   
W tym przypadku może się zdarzyć, że „CARITAS” podziękuje za lokal.  
Stwierdziła ponadto, że osoby starsze są przekonane, że znajdą w tym budynku 
spokój, ciszę, a jeśli w tym budynku będzie również kasa czy nawet poczekalnia dla 
klientów MOPS, to nie będzie to właściwe miejsce dla wypoczynku. Była zdania, że 
przy okazji budowy parkingu na ulicy Łosińskiej przy budynku Urzędu Miasta, można 
byłoby obniżyć poziom i tym samym polepszyć warunki dla administracji MOPS       
w istniejącej dotychczas siedzibie. 
 
 Zastępca Burmistrza Zbigniew Tarmas wypowiedział się, że pracownicy 
Ośrodka Pomocy Społecznej zajmują się ścisłą współpracą z potrzebującymi i nie 
widzi nic sprzecznego z ich lokalizacją na Kościelnej 11. Siedziba Ośrodka przy ulicy 
Łosińskiej znalazła miejsce w momencie, kiedy przejęty i oddany został do użytku ten 
budynek i wszystkie agendy Urzędu Miasta wraz z MOPS zostały przeniesione           
z Rynku 26 i takie były wówczas możliwości. Stwierdzenie, że „CARITAS” 
podziękuje za lokal na Kościelnej uznał za nieuzasadnione. 
 
 Radna Grażyna Proszczek wypowiedziała się, że najważniejszym celem jest 
aby budynek zaczął funkcjonować. Jeśli nie będzie środków z zewnątrz, to i tak 
remont kapitalny całego obiektu przeciągnie się w czasie i będzie zależny od środków 
zabezpieczonych z budżetu miasta. Remont może być nawet prowadzony etapowo. 
Stwierdziła, że należy zlecić projektowanie, a może z czasem znajdą się lepsze 
rozwiązania lokalizacyjne.  
 
 Radna Grażyna Bierońska była za zgrupowaniem wszystkich organizacji 
charytatywnych w tym budynku, gdyż ułatwi to zarówno kontakt jak również 
współpracę z tymi samymi mieszkańcami. 
 
 Radny Paweł Sobieszek zapytał czy jest opinia konserwatora zabytków 
dotycząca remontu kapitalnego z uwagi na zabytkowy charakter obiektu, w którym 
mieścił się między innymi szpital dla górników? 
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 Zastępca Burmistrza Zbigniew Tarmas wyjaśnił, że opinia konserwatora 
zabytków ogranicza się wyłącznie do zewnętrznego wyglądu budynku oraz kształtu i 
pokrycia dachu. Układ wewnętrzny jest poza konserwatorem. Ponieważ wymagana 
jest wymiana stropu, projekt będzie uwzględniał nowy rozkład pomieszczeń i cały 
układ wewnętrzny ulegnie zmianie. 
 
 Radny Julian Kempiński był zdania, że należałoby zachować charakter 
szpitala i zaproponował, aby umieścić w budynku kilka łóżek z przeznaczeniem na 
odpoczynek dla potrzebujących. 
 
 Radny Tomasz Prowancki stwierdził, że na pewno nie ma takiej osoby, która 
by nie chciała, aby istniał i zaczął funkcjonować budynek. Jeśli „CARITAS” zechce, 
to podejmie współpracę w takich warunkach, jakie będą oferowane i przedmioty czy 
żywność podzieli dla potrzebujących bez względu na wielkość pomieszczenia. Zapytał 
także czy Pani Kierownik ma rozeznanie ile osób byłoby do umieszczenia  w domu 
dziennego pobytu? 
 
 Radna Jadwiga Szewczyk była zdania, że podejmowanie decyzji na dzisiejszej 
Sesji jest jeszcze do końca nie przemyślane. Po ostatnich rozmowach z „CARITAS” 
odczuła, że jest im potrzebne pomieszczenie większe i prawdopodobnie zrezygnują      
z propozycji zawartej w koncepcji. 
 
 Zastępca Burmistrz Zbigniew Tarmas był zdania, że im szybciej Rada 
podejmie decyzję o zleceniu wykonania projektu, tym zmniejszy się ryzyko dalszej 
dewastacji budynku. 
 
 Zastępca Przewodniczącego Rady Miejskiej Wojciech Pacula w oparciu o 
przebieg dyskusji, był za podjęciem decyzji na dzisiejszej Sesji o zleceniu wykonania 
projektu adaptacji. Stwierdził również, że zawsze będzie możliwość modernizacji i 
zmian jeśli praktyka pokaże inne potrzeby. 
 
 Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Ewa Niewiara oparła 
swoją wypowiedź na fragmentach nowej ustawy o zasadach prowadzenia polityki 
społecznej, która będzie regulować sposób pozyskiwania środków finansowych          
w zakresie prowadzenia zadań pomocy społecznej. Aktualnie obowiązuje ustawa        
z 2000 r., która określa dokładnie katalog zadań zarówno obowiązujących jak i 
dodatkowych do prowadzenia przez gminy. Ustawa ta zawiera również  informacje     
w zakresie ogłaszania konkursów ofert przez Burmistrza Miasta do zadań określonych 
w art. 17. Burmistrz Miasta decyduje czy taki konkurs ofert ogłosić i które zadania 
mają trafić do sektora pozarządowego. Wypłata zasiłków celowych i przeprowadzanie 
wywiadów środowiskowych nie podlegają konkursowi ofert. 
W odniesieniu do wypowiedzi radnej Jadwigi Szewczyk stwierdziła, że jedną z zasad 
pomocy społecznej jest bezstronne traktowanie klienta i żaden z klientów „nie może 
przeszkadzać drugiemu”.  Klient pozostający pod opieką każdego Ośrodka Pomocy 
Społecznej, może po okresie kilkuletnim zostać skierowany do dziennego domu 
pobytu. Zrozumiała z wypowiedzi radnej, że widzi w tym budynku wyłącznie siedzibę 
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albo dla MOPS albo dla „CARITAS”. Natomiast w propozycji zagospodarowania 
budynku wprost zachęca do współpracy z „CARITAS” w zakresie dystrybucji 
żywności, a także i odzieży. Dalsza współpraca powinna być również określona. 
Zaznaczyła, że działalność Ośrodka to nie sama administracja i biuro lecz również 
praca w terenie i współpraca z wieloma instytucjami właśnie w terenie. Dlatego nie 
rozumie dlaczego jedna grupa miałaby przeszkadzać drugiej grupie w prowadzeniu 
działalności, gdyż na bieżąco powinni wręcz uzgadniać komu, co, ile przydzielić i jaka 
jest potrzeba danej rodzinie czy osobie. Na pytanie radnego Tomasza Prowanckiego 
odnośnie ilości osób objętych pomocą i kwalifikujących się do domu dziennego 
pobytu odpowiedziała, że domy te  w zależności od charakteru skupiają od 20 do 30 
osób pensjonariuszy, a typ domu zostanie określony w opracowywanej „Gminnej 
Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta Sławkowa”. 
 
 Radna Jadwiga Szewczyk wypowiedziała się, że Zastępca Burmistrza Miasta 
jako przewodniczący Zespołu ds. opracowania„Gminnej Strategii Rozwiązywania 
Problemów Społecznych Miasta Sławkowa” winien zasięgnąć opinii „CARITAS”      
w zakresie ich potrzeb lokalowych. 
 
 Na tym dyskusję zakończono. Ostatecznie wniosek Burmistrza Miasta został 
przyjęty do realizacji przy 10 głosach „za” i 3 „przeciwnych”. 
 
Ad. 11.  Sprawy bieżące, w tym informacja radnych powiatowych o działalności  
              Rady Powiatowej w Będzinie. 
 
1.   Informacja o działalności Rady Powiatowej w Będzinie nie została przekazana 
      z uwagi na nieobecność radnych powiatowych. 
2.   Zastępca Burmistrza Miasta Zbigniew Tarmas przekazał informację z realizacji 
      wniosków z poprzedniej Sesji zgodnie z załącznikiem Nr 18 do protokołu. 
      W związku z zapytaniem radnego Pawła Sobieszka na temat możliwości zalania  
      oczyszczalni ścieków na Burkach poprzez wylewanie Białej Przemszy  
       poinformował, że przeprowadził konsultację ze stałymi mieszkańcami Burek,      
       w tym zakresie, którzy stwierdzili, że zdarzały się rzadkie przypadku rozlewu 
       rzeki, ale tylko w okolicach mostku. 
3. Na wniosek Przewodniczącego RM Henryka Drzewieckiego, Rada uczciła minutą 
     ciszy pamięć zmarłego prof. dr Wiktora Zina. 
4. Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Drzewiecki podał następujące 

informacje: 
– poinformował o zaproszeniu do udziału w obchodach VIII Rocznicy Kanonizacji 

Św. Kingi, Patronki Samorządowców, które odbędą się w dniach 16-17 czerwca    
w Nowym i Starym Sączu. Zaproszenie pozostaje w aktach Rady. 

– poinformował obecnych o piśmie radnej Jadwigi Szewczyk skierowanym do Pana 
Henryka Kolczyka z kopią do Przewodniczącego Rady Miejskiej dotyczącym 
zachowania się Pana Henryka Kolczyka podczas Ogólnego Zebrania 
Sprawozdawczego Członków Spółki-Wspólnota Leśna  dnia 31 marca 2007 r. 
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że nie ma podstaw prawnych do 
egzekucji żądań radnej. Pismo pozostaje w aktach Rady Miejskiej. 
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5. Radna Grażyna Proszczek, w imieniu mieszkanki ulicy Jodłowej Pani Alina Zych 
obecnej na Sesji, zwróciła się z zapytaniem jak długo będzie trwał jeszcze remont 
wiaduktu w Dąbrowie Górniczej - Strzemieszycach, gdyż ruch okrężny stwarza 
niebezpieczeństwo dla mieszkańców, a ponadto droga jest nie oświetlona i ma 
znaczne ubytki w nawierzchni. 
– do wypowiedzi tej odniósł się Zastępca Burmistrza Zbigniew Tarmas, który 

poinformował, że odbiór się przeciąga z uwagi na oprotestowanie samochodów 
ciężkich kierowanych na Euroterminal. Odbiór każdej inwestycji musi być 
zgodny z projektem, aby nie stwarzał zagrożenia. 

 
6. Radny Paweł Sobieszek zapytał jakie są szanse budowy ekranów 
     dźwiękochłonnych w przypadku budowy sygnalizacji świetlnej na DK 94 przy 
     skrzyżowaniu z ulicą Wrocławską? 

– Zastępca Burmistrza Zbigniew Tarmas wyjaśnił, że należy złożyć stosowny 
wniosek i wtedy miasto wystąpi do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i 
Autostrad o opinię i jego realizację. 

 
7.  Przedstawiciel Bankowy Multi Bank Agnieszka Grzanka przedstawiła radnym 
     ofertę obsługi bankowej i uruchomienia karty kredytowej i poinformowała, że 
     przeprowadzi indywidualne rozmowy telefoniczne z każdym radnym. 
 
8. Pełny wykaz wniosków z przebiegu obrad Sesji stanowi załącznik Nr 19 do  
     protokołu. 
 
9.  Rada przy 13 głosach „za” rozwiązała Komisję Uchwał i Wniosków. 
 
Ad. 12.  Zakończenie. 
 
 Wobec wyczerpania porządku obrad Sesji oraz głosów w dyskusji, 
Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Drzewiecki podziękował wszystkim za 
udział w Sesji i ogłosił jej zakończenie. 
 
 
 
 
 
Protokołowała 
 
Jadwiga Porębska 
 


